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Στο Δήμο Μοσχάτου-Ταύρου σήμερα 6 Φεβρουαρίου 2020, ημέρα Πέμπτη και ώρα 
18:00, συνήλθε στην Αίθουσα Δ.Σ. του Πολιτιστικού Κέντρου (Κωνσταντινουπόλεως και 
Σολωμού) σε τακτική συνεδρίαση, η Επιτροπή Διαβούλευσης, ύστερα από την υπ’ αριθμ. 
πρωτ. 1255/23.1.2020 πρόσκληση του Προέδρου της και Δημοτικού Συμβούλου κ. 
Αθάνασιο Μελίστα, η οποία επιδόθηκε στα μέλη της Επιτροπής νομότυπα και σύμφωνα 
με τις διατάξεις του άρθρου 76 του Ν. 3852/2010 όπως αυτό αντικαταστάθηκε με το 
άρθρο 78 του Ν. 4555/2018. Η πρόσκληση καλούσε σε τακτική συνεδρίαση τα μέλη της 
Επιτροπής Διαβούλευσης για την Πέμπτη 06 Φεβρουαρίου 2020, και σε περίπτωση μη 
απαρτίας η συνεδρίαση θα επαναλαμβανόταν στις 07 Φεβρουάριο 2020.  
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Στη συνεδρίαση της Επιτροπής Διαβούλευσης  παρευρέθηκαν: 

Ο Δήμαρχος Μοσχάτου – Ταύρου κ. Ανδρέας Γ. Ευθυμίου  

  Ο Εντεταλμένος Σύμβουλος Τεχνικών Υπηρεσιών κ. Ιωάννης Σάββας, ο Αντιδήμαρχος 
Οικονομικών  Υπηρεσιών κ. Βασίλειος Γρούμπας, ο Αντιδήμαρχος Πρασίνου και 
Κηποτεχνίας Γεώργιος Φελλάς, οι Δημοτικοί Σύμβουλοι κ.κ. Δημήτριος Ζώταλης, Πέτρος 
Καραφωτιάς και Σπύρος Αγγελόπουλος. 

Επίσης παρευρέθηκαν οι Δημοτικοί Σύμβουλοι κ.κ. Αντώνιος Μπούτσης (επικεφαλής της 
παράταξης Μαζί Μπροστά Μοσχάτο-Ταύρος), ο Ιωάννης Βολίκας, ο Ιωάννης Κόλλιας και 
ο Χαράλαμπος Μπιλίνης (επικεφαλής της παράταξης Πολίτες σε Δράση για την Ανατροπή 
Ριζοσπαστική Δημοκρατική Κίνηση Μοσχάτου-Ταύρου) . 

 Ο πρόεδρος της Κοινότητας Μοσχάτου κ. Γεώργιος Σφυρόερας και ο Κοινοτικός 
Σύμβουλος κ. Δημητρίου Δημήτριος. 

Ο δικηγόρος και νομικός σύμβουλος του Δήμου Μοσχάτου –Ταύρου κ. Ηλίας Μπιζάνης. 

 

ΘΕΜΑ ΠΡΟΣ ΣΥΖΗΤΗΣΗ:  

 «Γνωμοδότηση επί του σχεδίου του Κανονισμού Καθαριότητας Δήμου Μοσχάτου 
– Ταύρου». 

 (άρθρο 76, παρ. 3 του Ν. 3852/2010 όπως αυτό αντικαταστάθηκε με το άρθρο 78 του Ν. 
4555/2018)’’. 

  Ο Πρόεδρος κήρυξε την έναρξη της συζήτησης,  ενημερώνοντας τα παρευρισκόμενα μέλη 
της επιτροπής ότι η επιτροπής Διαβούλευσης έχει χαρακτήρα γνωμοδοτικό για θέματα 
σημαντικά του Δήμου μας όπως τον Κανονισμού Καθαριότητας Δήμου Μοσχάτου-
Ταύρου.   

   Στη συνέχεια έδωσε τον λόγο στον Αντιδήμαρχο Καθαριότητας κ. Αθανάσιο 
Ντερέκα ο οποίος λέει ότι σήμερα γίνεται διάλογος για τον Κανονισμό Καθαριότητας 
και Ανακύκλωσης. Σκοπός μας είναι να γίνει μια ουσιαστική και παραγωγική 
διαβούλευση με στόχο την ευαισθητοποίηση της κοινωνίας και την προοπτική της 
καθαρής πόλης και της ανακύκλωσης. Το μοντέλο ανάπτυξης και ο σύγχρονος τρόπος 
ζωής έχει ως συνέπεια την αύξηση των απορριμμάτων. Αποτέλεσμα αυτής της 
συνέπειας είναι η καταστροφή του περιβάλλοντος και η κλιματική αλλαγή άρα και 
αλλαγή στην ποιότητα ζωής μας. Υπερασπιζόμαστε το δικαίωμα των πολιτών στην 
αξιοπρέπεια, στο καθαρό περιβάλλον και στην υγεία. Ανεξάρτητα από το βαθμό 
ευαισθητοποίησης των πολιτών όλοι θέλουν καθαρή πόλη. Προτεραιότητα μας είναι η 
υιοθέτηση ενός σύγχρονου, φιλικού στο περιβάλλον και τη δημόσια υγεία, συστήματος 
διαχείρισης των αστικών αποβλήτων, με έμφαση στην ανακύκλωση. Το σχέδιο που έχει 
συμφωνηθεί με την Περιφέρεια το οποίο έχει εγκριθεί από την Κεντρική Διοίκηση είναι 
η επιθετική ανακύκλωση και η διαλογή στη πηγή. Στόχος είναι η διασφάλιση της 
καλύτερης δυνατής καθαριότητας της πόλης μας, της προστασίας του περιβάλλοντος 
και της δημόσιας υγείας, αξιοποίηση όλων αυτών των υλικών που μπορούν να 
ανακυκλωθούν. 

 



   Στη συνέχεια το λόγο πήρε ο Δήμαρχος Μοσχάτου – Ταύρου κ. Ανδρέας Γ. 
Ευθυμίου ο οποίος αναφέρει ότι ο Κανονισμός Καθαριότητας είναι σημαντικό θέμα για 
την πόλη μας.  Ο παρών κανονισμός καθαριότητας αποσκοπεί να εξυπηρετήσει τις 
ανάγκες της καθημερινότητας, την προστασία του φυσικού περιβάλλοντος, τη 
διασφάλιση της δημόσιας υγείας, την βελτίωση της ποιότητας ζωής των κατοίκων του 
Δήμου μας. Στόχος μας είναι η ευαισθητοποίηση και η ενεργός συμμετοχή των πολιτών 
σε ένα πλαίσιο αρχών και κανόνων που θα καλύπτει τις σχέσεις του Δήμου και των 
πολιτών με όρους ξεκάθαρους σε ότι αφορά τα δικαιώματα και τις υποχρεώσεις.  
Ευχαριστεί τον Αντιδήμαρχο και την υπηρεσία καθαριότητας καθώς και την Διοίκηση 
του Δήμου το τμήμα Συλλογικών Οργάνων για την σύνταξη του σχεδίου καθαριότητας. 
Η διαβούλευση έχει ως σκοπό την διόρθωση και την συμπλήρωση του. Δηλώνει τη 
δυσαρέσκειά του ως προς τον χαρακτηρισμό «ανεπαρκής κανονισμός». Η ενημέρωση 
για την ανακύκλωση των απορριμμάτων θα γίνει και στα σχολεία με διάφορες δράσεις, 
με σκοπό την  διαμόρφωση της περιβαλλοντικής συνείδησης.  

 

   Ο πρόεδρος στη συνέχεια κάλεσε τους παριστάμενους να υποβάλλουν ερωτήσεις καθώς 
και να τοποθετηθούν επί του προσχεδίου, προτάσσοντας τις ερωτήσεις τους, 
προκειμένου να απαντηθούν και σε δεύτερο γύρο, να ακολουθήσουν οι τοποθετήσεις.  

 

  Ακολουθούν τοποθετήσεις, 

Ο κ. Περικλής Δεμεντής δημότης Μοσχάτου – Ταύρου, αναφέρεται στην αλλαγή του 
κανονισμού της  Ευρωπαϊκής Ένωσης που έγινε το 2008, στην έγκριση του 
περιφερειακουʆ  σχεδιʆου 2015, στην υπ΄αριθμ. 247/7.10.2015  αποʆ φαση που αφοραʆ  στο 
τοπικό σχέδιο Διαχείρισης Αποβλήτων για το Δήμο Μοσχάτου-Ταύρου, στην 
προγραμματική σύμβαση για το πράσινο σημείο. Θεωρεί ότι είναι υποχρέωση του Δήμου 
να ενημερώσει τους πολίτες για τον τρόπο που πρέπει να λειτουργούν ώστε να γίνεται 
σωστά η διαδικασία της ανακύκλωσης. Πρέπει να υπάρξει προγραμματισμός και δια- 
δραστική ηλεκτρονική πλατφόρμα ώστε να μπορούν να έχουν πρόσβαση οι πολίτες και 
να ενημερώνονται. Πρέπει να αναπτυχθεί δίκτυο συλλογής οργανικών αποβλήτων με 
καφέ κάδους.  

Ο Δημοτικός Σύμβουλος κ Δημήτριος Ζώταλης, αναφέρει ότι πρέπει να γίνει 
ενημέρωση  και εκπαίδευση των πολιτών  για τον τρόπο ανακύκλωσης και τα οφέλη 
που προκύπτουν από αυτή καθώς και ενημέρωση των κυρώσεων σε περίπτωση μη 
εφαρμογής του κανονισμού. Θεωρεί τον κανονισμό σωστό συμπεριλαμβανομένων και 
των προτάσεων της αντιπολίτευσης. Προσθέτει ότι πρέπει να υπάρχει έλεγχος της 
εφαρμογής του κανονισμού καθαριότητας. Τέλος αναφέρει ότι στα σχολεία υπάρχουν 
ήδη κάδοι που είναι για την ανακύκλωση μπαταριών και την ανακύκλωση χαρτιού. 
 
 
Ο Δημοτικός Σύμβουλος κ. Πέτρος Καραφωτιάς, πιστεύει ότι πρέπει να γίνονται 
προτάσεις και όχι αντιπαραθέσεις. Θεωρεί ουσιαστικής σημασίας ο παρεμβάσεις του κ. 
Χ. Μπιλίνη. Προτείνει να υπάρχει μέσα στον κανονισμό πίνακας με τις απαγορεύσεις και 
τα πρόστιμα. Να μπουν πρόστιμα στις περιπτώσεις φθορών της Δημοτικής Περιουσίας.  
 



Ο κ.  Άγγελος Κομματάς  εκπρόσωπος του ομίλου Αντισφαίρισης Μοσχάτου – Ταύρου 
αναφέρει ότι παρευρεθήκαμε σήμερα εδώ για να συζητήσουμε για το σχέδιο 
Κανονισμού Καθαριότητας όπου μέσα σε αυτόν διατυπώνονται οι υποχρεώσεις τα 
δικαιώματα και οι ποινές. Θεωρεί ότι πρέπει η ενημέρωση να ξεκινήσει από τα σχολεία. 
Να υπάρξει επικοινωνία με τον πολίτη. Η ανακύκλωση θέλει ενημέρωση και 
παρακολούθηση. 
 
Ο Δημοτικός Σύμβουλος κ. Ιωάννης Βολίκας, προτείνει σχετικά με τα οργανικά 
απορρίμματα να τοποθετηθούν στις εργατικές κατοικίες της Κοινότητας του Ταύρου 
και συγκεκριμένα στις πυλωτές αυτών, καφέ κάδοι. Να ενημερωθούν προφορικά  και να 
τοιχοκολληθεί αφίσα στις εισόδους που θα δίνει πληροφορίες σχετικά με την 
ανακύκλωση των οργανικών απορριμμάτων. Μέσω της εφαρμογής novabill να μπορούν 
να ενημερώνουν την υπηρεσία ότι οι κάδοι αυτοί είναι γεμάτοι. Επίσης πιστεύει ότι η 
εκμάθηση για την διαχείριση των οργανικών απορριμμάτων πρέπει να ξεκινήσει από 
τους παιδικούς σταθμούς.  Τέλος όσο αναφορά τα ρέματα και τα σκουπίδια που 
υπάρχουν σε αυτά,  θεωρεί απαραίτητη την επιβολή προστίμων και στους ηθικούς 
αυτουργούς αυτής της κατάστασης, οι οποίοι είναι αυτοί που εκμεταλλεύονται τα 
απορρίμματα (σκραπατζίδικα). 
 
Ο κ. Γεώργιος Σφυρόερας  Πρόεδρος της Κοινότητας Μοσχάτου και μέλος της 
Ένωσης Συλλόγων Γονέων Μ-Τ , αναφέρει ότι ο Κανονισμός Καθαριότητας είναι ένα 
κανονιστικό πλαίσιο. Πρέπει να πεισθεί η σχολική κοινότητα να συμμετέχει σε αυτό.  Να 
έρθουν οι σύλλογοι των σχολείων οι διευθυντές και να ενημερωθούν.  

 

   O Δημοτικός Σύμβουλος Αντώνης Μπούτσης επικεφαλής της παράταξης Μαζί 
Μπροστά Μοσχάτο-Ταύρος αναφέρει ότι για πρώτη φορά η Αντιπολίτευση καταθέτει 
δικό της Κανονισμό Καθαριότητας μέσα στον οποίο υπάρχουν οι προτάσεις της. Στόχος 
είναι να λειτουργήσει και να βοηθήσει τους πολίτες. Παρατηρεί ότι στη σημερινή 
συνεδρίαση δεν είναι εργαζόμενοι,  οι οποίοι θα είναι αυτοί που πρώτοι θα κληθούν να 
τον εφαρμόσουν. Επισημαίνει νομοθετικό κενό στον Κανονισμό Καθαριότητας. Το 
πράσινο και η καθαριότητα αναφέρει ότι είναι η καθημερινότητα του πολίτη. Προτείνει 
να υπάρξει η δυνατότητα τα αιτήματα των πολιτών να γίνονται ηλεκτρονικά και η 
υπηρεσία να τα επεξεργάζεται και να δίνει τη λύση. Σχετικά με το άρθρο 3 παρ. 2 
προτείνει να υπάρχει επιτροπή, να εξετάζει τις αιτήσεις,  ώστε να εξασφαλίζεται η 
διαφάνεια. Τέλος προσθέτει ότι πρέπει να είμαστε αυστηροί στην εφαρμογή του,  όμως 
πρέπει να δοθεί ένα χρονικό διάστημα έξι μηνών ώστε οι πολίτες να μπορέσουν να 
ενημερωθούν και να προσαρμοστούν στον κανονισμό. Τα έσοδα που θα προκύπτουν 
από τα πρόστιμα προτείνει να δίνονται απευθείας στην ενημέρωση των πολιτών 
σχετικά με την καθαριότητα και την ανακύκλωση.  

 

   O Δημοτικός Σύμβουλος Χαράλαμπος Μπιλίνης επικεφαλής της παράταξης 
Πολίτες σε Δράση για την Ανατροπή Ριζοσπαστική Δημοκρατική Κίνηση 
Μοσχάτου-Ταύρου, δηλώνει ότι δεν υπάρχει παρθενογένεση. Θεωρεί ότι λείπουν  
στοιχεία από το σχέδιο Κανονισμού Καθαριότητας. Έχει βασιστεί σε πρότυπο σχέδιο, 
που είχε εκδώσει το Υπουργείο Εσωτερικών το 2006. Από τότε έχουν νομοθετηθεί 
πολλά, που πρέπει να συμπεριληφθούν στον Κανονισμό. Η Ευρωπαϊκή οδηγία του 2008 
αναφέρεται στην διαχείριση των απορριμμάτων η οποία πρέπει να γίνεται κατά 50% 



από το Δήμο. Αρχικά ήταν μέχρι το 2020 δόθηκε όμως παράταση μέχρι το 2025. Θα 
πρέπει να είναι δεσμευτικός έναντι των ευρωπαϊκών οδηγιών και των νόμων του 
κράτους με στόχο μέχρι το 2025 ο Δήμος να ανακτά το 50% των απορριμμάτων, που 
συλλέγει. Σήμερα είναι στο 6%. Ο τρόπος που διαχειριζόμαστε τα απορρίμματα δεν έχει 
να κάνει μόνο με το καθαρό πεζοδρόμιο μπροστά στο σπίτι μας, αλλά έχει να κάνει με 
την αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής, την έλλειψη των φυσικών πόρων κλπ. Τα 
οργανικά απορρίμματα και πιο συγκεκριμένα αυτά των κήπων π.χ. κλαδέματα, η 
διαχείριση πρέπει να γίνεται ξεχωριστά καθώς και τα οικιακά πρέπει να τοποθετούνται 
στους καφέ κάδους. Είναι επιτακτική ανάγκη της επίτευξης του στόχου. 

   Ο κ. Γεώργιος Κοψιαύτης  δημότης του Δήμου Μοσχάτου – Ταύρου αναφέρει ότι άλλο 
πράγμα είναι ο κανονισμός καθαριότητας και άλλο η διαχείριση των απορριμμάτων. 
Ειδικά η διαχείριση θεωρεί ότι είναι κινούμενη άμμος διότι οι εξελίξεις τρέχουν. Το 90% 
των κανονισμών έχουν την ίδια βάση. 

 

 

               Ο κος Πρόεδρος ανακοίνωσε το πέρας της συνεδρίασης. 

 

 


